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Vill du som skytt veta lite mer om hur rabbitduvor ska dömas i 
Engelsk Sporting?  
 
Har du en regelfråga? Skicka ett mejl till  domare@skyttesport.se  

 
Som deltagare i ”tryck och döm”-tävlingar, vilket i stort sett alla Mälarcupstävlingar är, så 
förväntas du kunna döma tillsammans med de andra i ditt skjutlag enligt det senaste SvSF 
reglementet i Engelsk Sporting. 
 
Nedan följer några frågor om domslut vid skytte på rabbitduvor. Svaren följer SvSF senaste 
reglemente för Engelsk Sporting. 
 

mailto:domare@skytteport.se


OBS. Inga av dessa frågor handlar om domslut på skjutsituationer där det finns möjlighet att 
avlossa två skott mot en rullande rabbitduva.  
 
Anledningen är att när en duva får beskjutas med två skott och en rabbit används kan 
situationer uppstå, som inte har en klar domslututsaga i det nuvarande reglementet (SvSF 
ESP, utgåva 15). Förhoppningsvis klargörs detta redan i nästa utgåva av SVSFs ESP-
reglemente. 
 
På Mälarcupens tävlingar är det för närvarande därför bara tillåtet för banläggaren att 
använda en rullande rabbit som andraduva i en skottdubblé  
 
Däremot hanteras en luftburen duva av tillverkningstyp rabbit som vilken annan flygande 
duva som helst i mälarcupen, och kan användas utan begränsningarna ovan.  
Den luftburna rabbiten får alltså beskjutas med två skott när används: 

 som enkelduva 

 i skottdubblé som förstaduva 

 I simultan- och halvdubblé 
 
Om du vill ha mer information om bakgrunden till att det är så beslutat i Mälarcupen, läs 
”Viktigt meddelande till banläggare i Mälarcupen” längst ner i dokumentet ”Rafflande 
Rabbitar”. 
 
 
 
Här kommer liten quiz om domslut vid skytte på rabbitduvor. Testa dig själv med dessa korta 
frågor!   

 
 
 
 
 
Fråga A  
Du står som skytt i skjutbås och ropar ut en skottdubblé. Du skjuter träff i första duvan. Den 
andra duvan är en rabbitduva som du tycker att du får en dålig träff i. En stor bit lossnar efter 
att den rullat några varv efter skottet.  
 
Hur ska domaren döma?  
 

1. Du ska få TRÄFF/TRÄFF eftersom du träffade båda duvorna.  

2. Du ska skjuta om hela dubblén, och det nya resultatet ska räknas.  

3. Du ska få TRÄFF/BOM.  

4. NY DUVA. Du ska skjuta om på rabbitduvan som enkelduva men måste 
bomma med första skottet och behåller den första träffen.  

5. NY DUVA. Du ska skjuta om hela dubblén, men behåller den första träffen.  
 



 
Svar nr 3 är korrekt. Du ska få träff/bom. Rabbitduvan måste gå sönder i skottögonblicket. I 
tryck-och-döm-tävlingar måste alla i skjutlaget känna till detta, och det är viktigt att det 
döms på rätt sätt. 
 

Enligt gällande ESP-reglemente (SvSFs utgåva 15):  
6.3.3 En duva ska förklaras som BOM när:  
a) den inte har träffats under flykten eller den har träffats utanför skjutgränsen. En rabbitduva ska 
bedömas direkt i skottögonblicket. Om en synlig bit lossnar senare ska duvan dömas bom.  

 
Eftersom rabbitduvor studsar på marken så kan de gå sönder under kaststräckan utan att 
någon skjutit på rabbitduvan. Om det händer efter att du skjutit men inte träffat duvan så 
ska du ju inte få träff, eller hur.  
 

Dessutom kan det vara så att du kan fått in 3 – 5 hagel i den utan att du får 
en ”synlig bit” i träffen. 
 Jämför med en lerduva som skjuts i luften med 3 – 5 hål i utan att synlig 
bit lossnat, den ska ju bedömas som bom. Rabbiten är efter dessa 3 – 5 hål 
mycket spröd. Den kan då gå sönder efter att den rullat några varv om den 
stöter i något. Därför ska Rabbitduvan också dömas BOM då.  
 

 
 
 
 
 

Fråga B 
Du står som skytt i ett skjutbås på en ”tryck och döm”-tävling och ropar ut en skottdubblé. 
Du skjuter träff i första duvan. Den andra duvan är en rabbitduva som när du skjuter lite sent 
på den så stänker det upp ett stort antal bitar, kanske från mattan. Du vill tycka att det var 
träff, men ingen i skjutlaget kan avgöra om det var träff eller bom. 
 
 
Hur ska skjutlaget (utom du, som är skytt) döma?   

1. Du ska få TRÄFF/TRÄFF eftersom du träffade båda duvorna. 
2. NY DUVA. Du ska skjuta om hela dubblén, och det nya resultatet ska räknas. 
3. NY DUVA. Du ska skjuta om på sista duvan som enkelduva men måste bomma 

med första skottet och behåller den första träffen. 
4. Du ska få TRÄFF/BOM. 
5. NY DUVA. Du ska skjuta om dubblén, men behåller den första träffen. Du måste 

göra ett ärligt försök att träffa första duvan innan du skjuter på rabbiten. 

 
Svar nr 5 är korrekt. Om skjutlaget inte kan avgöra säkert om det är träff eller bom, så ska 
dubblén gå om. Eftersom det var en skottdubblé i detta fall, så behåller skytten den första 



träffen. Skyttens åsikt ska det inte tas hänsyn till, det är skjutlaget som ska döma utifrån vad 
de sett.  

Enligt gällande ESP-reglemente (SvSFs utgåva 15):  
6.3.6 Domaren kan döma NY DUVA även om skytten skjutit när:  

… 

c) domaren av någon anledning ej kunnat avgöra om det var TRÄFF eller, BOM 

 

6.4.5 Om det första skottet i en skottdubblé skjuts och den andra duvan döms NY DUVA eller 

skytten ej kan skjuta det andra skottet på grund av gevärs- eller ammunitionsfel ska  

a) resultatet av det första skottet räknas och en ny skottdubblé skjutas för att fastställa resultatet av 

den andra duvan.  

b) skytten måste göra ett ärligt försök att träffa första duvan innan han skjuter den andra. Om 

skytten tre gånger inte gör ett ärligt försök att träffa den första duvan ska den andra duvan dömas 

BOM. 

 

 

 

 

 

 

Fråga C 
Du står som skytt i ett skjutbås på ”tryck och döm”-tävling och ropar ut en skottdubblé. Du 
skjuter träff i första duvan. Den andra duvan är en rabbitduva som innan du skjuter har rullat 
av banan och kraftigt snett åt sidan. Den stannar i kraftigt högt gräs utanför banan, och långt 
innan den nått banans ”limit-markering”. Du skjuter ändå och träffar rabbitduvan.  
 
Hur ska ditt skjutlag (utom du) döma? 

1. Du ska få TRÄFF/TRÄFF eftersom du träffade båda duvorna. 
2. NY DUVA. Du ska skjuta om hela dubblén, och det nya resultatet ska räknas. 
3. NY DUVA: Du ska skjuta om på sista duvan som enkelduva men måste bomma 

med första skottet och behåller den första träffen. 
4. Du ska få TRÄFF/BOM. 
5. NY DUVA. Du ska skjuta om hela dubblén, men behåller den första träffen. 

 

Svar nr 5 är korrekt. Det blir en NY DUBBLÈ eftersom rabbiten inte hade den bana som 
banläggaren avsett. Den avvek från banan och träffade föremål som inte ingick i banan (dvs 
högt gräs). Eftersom det var en skottdubblé i detta fall, så behåller skytten den första träffen.   

Två punkter i reglementet förklarar hur det ska dömas. 

Enligt gällande ESP-reglemente (SvSFs utgåva 15):  
3.4 På varje skjutstation ska kastbanorna vara lika för varje skytt i höjd, avstånd och hastighet.  
6.3.5 En duva ska förklaras NY DUVA och en ny duva ska beordras vare sig skytten skjutit eller ej 

då:  

 …  

 i) duvan har otillräcklig utgångshastighet eller tar en felaktig bana  



 

 

 

Fråga D 
Du står som skytt i skjutbås på ”tryck och döm”-tävling och ropar ut en skottdubblé. Du 
skjuter träff i första duvan. Den andra är en duva som är av typen ”rabbit”, men som kastas i 
en båge genom luften utan markkontakt, utom i nedslaget. Du tycker att du får en dålig träff 
i den andra duvan. En stor bit lossnar efter att den flugit någon meter efter skottet, innan 
den landar.  
 
Hur ska skjutlaget döma? Vid Tryck-och-Döm så är det hela skjutlaget utom du, som dömer.  
 

1. Du ska få TRÄFF/TRÄFF eftersom du träffade båda duvorna.  

2. Du ska skjuta om hela dubblén, och det nya resultatet ska räknas.  

3. Du ska få TRÄFF/BOM.  

4. NY DUVA. Du ska skjuta om på rabbitduvan som enkelduva men måste 
bomma med första skottet och behåller den första träffen.  

5. NY DUVA. Du ska skjuta om hela dubblén, men behåller den första träffen.  
 
 

 
Svar nr 1 är korrekt. En duva som går genom luften ska dömas träff om en synlig bit kan ses 
av skjutlaget innan den passerat en skjutgräns eller landat. Detta gäller alla luftburna duvor 
(oavsett typ) som inte har kontakt med mark eller annat underlag under kastbanans förlopp. 
Att andraduvan är av tillverkningstypen ”rabbit” har ingen betydelse för domslutet. 
 
Enligt gällande ESP-reglemente (SvSFs utgåva 15):  

6.3.2 En duva ska förklaras som TRÄFF när den har kastats och beskjutits enligt dessa 
regler och minst en synlig bit har lossnat från den inom eventuell skjutgräns. 
 
 

För Mälarcupen, nedtecknat av Bertil Ekberg 


